



INSPECȚIA MUNCII  
INSPECTORATUL TERITORIAL DE MUNCĂ HARGHITA

Nr.8856/CLCA/07.10.2021

COMUNICAT DE PRESĂ

Salariul minim brut pe țară pentru anul 2022 a fost aprobat prin Hotărâre a Guvernului. Concret, din ianuarie 2022, salariul minim brut pe țară o să aibă valoarea de 2.550 de lei, față de 2.300 de lei în prezent. Totodată, salariul minim diferențiat pentru studii superioare nu mai figurează în acest act normativ.

Hotărârea Guvernului nr. 1071/2021, prevede că, începând cu 1 ianuarie 2022, salariul minim brut pe țară va fi de 2.550 lei.

*„Începând cu data de 1 ianuarie 2022, salariul de bază minim brut pe țară garantat în plată (...) se stabilește în bani, fără a include sporuri și alte adaosuri, la suma de 2.550 lei lunar, pentru un program normal de lucru în medie de 167,333 ore pe lună, reprezentând 15,239 lei/oră”,* prevede documentul. În momentul de față, cuantumul salariului minim brut pe țară este de 2.300 de lei, ceea ce înseamnă o diferență de 250 de lei brut (costul suplimentar efectiv al angajatorului va fi de 255 de lei).

Salariul minim diferențiat pentru studii superioare, care anul acesta este de 2.350 de lei, o să dispară din 2022. Așa cum se declarase în anii trecuți, acesta a fost „înghețat” până ce poate fi depășit de salariul minim pe țară - lucru care se va întâmpla în ianuarie.

Referitor la salariul minim diferențiat pentru domeniul construcțiilor, momentan acesta va rămâne tot la 3.000 de lei brut .